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§ 1 Dnr KS-00421/2024  

Ansökan från Järvsö IK om ekonomiskt stöd för att 
säkerställa verksamheten i Järvsö Industriplast Arena 
och möta kommunens behov av idrotts- och 
fritidsaktiviteter 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

Järvsö IK har inkommit med ansökan om ekonomiskt stöd för att säkerställa 
fortsatt drift av verksamheten i Järvsö Industriplast Arena. 
 
Föreningen skriver att de står inför en akut ekonomisk utmaning och behöver 
kommunens stöd och att det handlar om cirka 1,5 miljoner kronor. 
 
Lasse Söderlund och Ronney Olsson från Järvsö IK deltar på dagens 
sammanträde och de informerar om föreningens verksamhet: 
 
• Föreningen har 305 medlemmar varav 200 spelare. Man har 10 lag från 

ungdomslag, herrlag, damlag samt rekreationslag. 42 tränare finns i 
verksamheten. 

 
• Järvsö IK äger 100 procent av Järvsö Arena AB. 
 
• Man har ett kommunalt lån på 3 905 000 som förfaller under 2026. 
 
• Driftskostnader ligger på cirka 1,5 miljoner kronor. 
 
• Hyran till hallbolaget 100 000 kronor per månad. 
 
• Järvsö Hockey Camp som arrangeras varje sommar ger ett plus på cirka 

100 000 kronor. Hallen hyrs också ut till andra föreningar. 
 
• Föreningen investerar just nu i energiprojekt: jordvärme samt 

ledbelysning. 
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• Järvsö IK spelar en viktig roll i lokalsamhället och man bidrar till 
folkhälsa, sammanhållning och kommunens effektivitet. 

 
Totala intäkter:  2 493 658 kronor (2023/2024) (500 000 går till 
  ungdomsverksamheten).  
Kommunala bidrag:  27,4 procent. 
Sponsringsintäkter:  21,6 procent. 
 
Totala utgifter:  2 467 271 (2023/2024). 
Planhyra Järvsö AB:  51,9 procent drift. 
 
Förslag från Järvsö IK: ökat bidrag till 1,5 miljoner kronor. 
Hjälp med vaktmästartjänster. 
 
Fördelar för Ljusdals kommun: 
• Stärkt lokalt engagemang. 
• Ökad attraktionskraft genom idrottsturism. 
• Förbättrade möjligheter för ungdomar och familjer. 

Beslutsunderlag 

Ansökan från Järvsö IK 9 december 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Akt 
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§ 2 Dnr KS-00021/2023  

Detaljplan för Ljusdal Stene 6:24 i Järvsö - avslut av 
detaljplan 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Detaljplan för Stene 6:24 med flera ”Kulthammar” avslutas.          

Sammanfattning av ärendet 

Beslut om positivt planbesked för planläggning av Stene 6:24 med flera 
”Kulthammar” fattades av samhällsservicenämnden 15 mars 2022, § 47. 
Delegationsbeslut om planuppdrag fattades 14 mars 2023 av Näringsliv- och 
exploateringschef i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning 
punkt P3.4. Ett vilandebeslut fattades 3 december 2023 i enlighet med 
kommunstyrelsens antagna prioriteringslista (KS 15 mars 2023, § 51). 
Exploatören för detaljplanen ombads inkomma med erforderliga utredningar 
senast 2 januari 2025. Då inga utredningar inkommit inom föreskriven tid 
föreslår Näringsliv och Tillväxt att ärendet avslutas.             

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 7 januari 2025 
Samhällsservicenämndens protokoll 15 mars 2022, § 47 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Näringsliv & 
Tillväxts förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Näringsliv & Tillväxt 
Akt 
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§ 3 Dnr KS-00001/2025  

Indexuppräkning av taxa för verksamhet enligt plan- 
och bygglagen avseende år 2025 

Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Timtaxan som utgår enligt av kommunfullmäktige antagna taxor för 

verksamhet enligt plan- och bygglagen för plan-, kart- och mätverk-
samhet höjs. Den nya timavgiften avrundas till närmsta heltal och blir 
1 294 kronor.           

Sammanfattning av ärendet 

Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt plan- och bygglagen beslutades 
i kommunfullmäktige 30 september 2024, § 79.  Kommunfullmäktige har 
genom dessa taxebestämmelser delegerat till kommunstyrelsen att varje år 
besluta om uppräkning av timavgifter och fasta avgifter med den procentsats 
för prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som publiceras på Sveriges 
kommuner och regioners (SKR:s) webbplats för oktober månad året före 
avgiftsåret.  
  
PKV används av kommunerna som underlag vid beräkning av 
kostnadsutvecklingen för fasta löner och priser. Genom att övervaka 
förändringar i PKV kan kommunerna få insikt i hur kostnaderna för olika 
varor och tjänster inom den kommunala verksamheten förändras över tid. 
Detta underlättar för kommunen att anpassa sina avgifter och priser i takt 
med generella prisutvecklingen och därmed upprätthålla ekonomisk 
stabilitet.  
 
Prisindex för kommunal verksamhet för oktober 2024 uppgår till 4,6 procent. 
För att kompensera för de ökade kostnaderna föreslås att timavgiften för 
2025 ska uppräknas med samma procentsats vilket motsvarar en  timavgift, 
för verksamhet enligt plan- och bygglagen på 1 294 kronor. Timavgiften för 
samma verksamheter under 2024 var 1 237 kronor. 
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Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 20 januari 2025 
Indexuppräknad taxa 20 januari 2025 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Näringsliv & 
Tillväxts förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 4 Dnr KS-00356/2024  

Information gällande Östernäs 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

Tillväxtchef Anders Beigler och exploateringsingenjör Anna Liw informerar 
om Östernäs. 
 
Nuläge: 
• Förhandling av markanvisningsavtal. 
• Diskussion med Ljusdalshem. 
• Pågående projektering av allmän platsmark. 
• Ledningssamordning med Ljusdal Energi. 
 
Föroreningar 
• Möte med länsstyrelsen. 
• Ej utförd sanering på östra sidan - behöver uppfylla MKM (mindre 

känslig markanvändning). 
• Anmälan till länsstyrelsen. 
• Provtagning. 
• Markarbeten, deponi. 
• Slutrapport. 

• Miljökonsult. 
• Miljöentreprenör. 
 
Önskan om markexploateringsprojekt 
• Helhetsgrepp om fortsatt utveckling. 
• Kostnader och intäkter över tid. 
• Framdrift, uppföljning, kostnadskontroll: 

• Exploateringskalkyl. 
• Projektplan. 

• Saneringen hanteras inom kommande markarbeten. 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att ärende om 
exploateringsprojekt kan tas upp på kommunstyrelsen 6 februari 2025 och 
finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Kommunstyrelsen  
Akt 
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§ 5 Dnr KS-00436/2024  

Arvode till röstmottagare under allmänna val 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Arvodet för ordförande i valdistrikt höjs till 8,0 procent av 

riksdagsarvodet. 
 
2. Arvodet för vice ordförande höjs till 7,0 procent av riksdagsarvodet. 
 
3. Arvodet för röstmottagare höjs till 4,5 procent av riksdagsarvodet. 
 
4. Timarvodet för röstmottagare i förtidsröstningen är oförändrat 0,3 

procent av riksdagsarvodet. 
 
5. Utbildningsarvodet tas bort.      

Sammanfattning av ärendet 

Valkansliet har fått i uppdrag av valnämnden att göra en översyn av 
arvodesnivåerna med innebörden att arvodena höjs. Kommunfullmäktige har 
också antagit en motion om en översyn (KS 93/2024 Motion från Solange 
Nordh (C) om höjd ersättning till valarbetare). 
 
Valkansliet har av valnämnden i januari 2024 fått i uppdrag att utreda och 
föreslå nya arvodesnivåer för valförrättare. Kommunfullmäktige har i 
oktober 2024 bifallit en motion från centerpartiet såtillvida att arvodeser-
sättningarna ses över. Behandlingen av motionen får tolkas som att fullmäk-
tige är berett att besluta om en höjning av arvodena, men inte vill att nivån 
enligt motionens förslag ska kopplas till Gävle kommuns arvoden. 
 
Arvodets storlek har viss betydelse för möjligheten att rekrytera nya 
valfunktionärer. I den enkät som skickats ut till valfunktionärerna efter de 
senaste valen var ersättningens storlek den fråga som avvek tydligast från 
andra, med lägre nöjdhet än övriga frågor. Samtidigt bekräftar många av 
svaren att arvodets storlek inte är avgörande för att man deltar, då man ser 
det som en viktig och rolig samhällsuppgift. Många av våra valfunktionärer 
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är äldre och det finns ett klart behov av att föryngra gruppen. Då är det 
viktigt att ersättningen upplevs som rimlig och rättvis. 
 
Vallokalen är på valdagen öppen 12 timmar, vid EU-val 13 timmar. Under 
denna tid måste alltid minst tre röstmottagare, varav en ordförande eller vice 
ordförande, vara på plats. Därefter vidtar rösträkningen, som tar ytterligare 
några timmar, samt för ordförandena transport av rösterna till valnattsmot-
tagningen. Detta leder till långa arbetsdagar, och hög sårbarhet för sena 
återbud. I synnerhet kan sena förhinder från en ordförande leda till att vi inte 
uppfyller vallagens krav. 
 
Ljusdals kommun har hittills tillämpat följande arvoden, baserat på 
riksdagsarvodet: 
Ordförande i valdistrikt 3,9 % 2940 kronor (2024) 
Vice ordförande 3,7 % 2794 kronor 
Röstmottagare 3,2 % 2416 kronor 
 
Till detta kommer utbildningsarvoden på 400 kronor per tillfälle samt 
reseersättningar. 
 
Valkansliet har jämfört våra arvoden med ett antal andra kommuner och 
funnit att det varierar stort men att vi ligger relativt lågt. Jämförelser är dock 
något svåröverskådliga då villkoren skiljer sig åt till exempel när det gäller 
extra ersättningar utöver grundarvodet (utbildning, extratimmar, resor med 
mera). Somliga kommuner utser också ”kövärdar” med lägre arvode och 
reserver som får en jourersättning. I en bilaga finns några exempel på andra 
kommuners arvoden för valförrättare. 
 
Kopplingen till riksdagsarvodet är ett enkelt sätt att säkerställa att arvodena 
räknas upp med inflationen och bör därför bevaras. Då utbildningen är 
obligatorisk för att delta kan dock utbildningsarvodet lika gärna ingå i 
grundarvodet, vilket förenklar administrationen.  
 
Inför EU-valet beslutade kommundirektören på valkansliets förslag att 
kommunanställda som tjänstgör på valdagen utöver grundarvodet 
kompenseras med en extra ledig dag (två dagar för ordförandeuppdrag). 
Beslutet möjliggjorde ett välkommet tillskott av nya valfunktionärer med 
god administrativ rutin. Detta beslut belastar inte valnämndens budget utan 
innebär att kostnaden bärs av övriga förvaltningar i form av ett bortfall av 
arbetstid. För kommunanställda innebär det i praktiken en rejäl höjning av 
ersättningen, även om den fortfarande är långt under lönen vid beordrad 
övertid en helgdag. Tjänstgöring på valdagen är därmed fortfarande ett extra 
åtagande som bygger på frivillighet, även för kommunanställda. Beslutet 
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tydliggör ändå att genomförandet av allmänna val inte är en fråga bara för en 
enskild avdelning, utan bör betraktas som en del av det samlade kommunala 
uppdraget. 
 
Tidigare har vi förordnat åtta personer per valdistrikt, ibland sex vid de 
minsta distrikten. Därutöver har vi behövt rekrytera och utbilda reserver för 
att hantera sena återbud. Inför valet 2026 föreslås en minskning av antalet 
valdistrikt från 13 till 11. Valkansliet föreslår att alla distrikt bemannas med 
nio personer. Det minskar sårbarheten betydligt. Vid EU-val kan det räcka 
att förordna åtta funktionärer per distrikt, då det är mindre komplicerat. 
Kostnaden blir då också något lägre vid EU-val. 
 
En bemanning med nio funktionärer enligt förslaget bedöms innebära att 
kövärdar och reserver i de flesta fall inte behövs, då sent uppkomna luckor 
istället kan hanteras genom omdisponeringar bland de som redan förordnats. 
Genom att förordna tre extra vice ordförande skapar vi också beredskap att 
lösa frånfällen även i ordförandekretsen. 
 
Nedläggningen av valdistrikten Los och Ramsjö behöver kompenseras med 
förtidsröstning på dessa orter under valdagen samt med utökad service med 
ambulerande förtidsröstning ”bokbussröstning”, vilket innebär något fler 
timarvoden 2026 jämfört med 2024. 
 
Utifrån ovanstående resonemang föreslås: 
• Det särskilda utbildningsarvodet tas bort och integreras i 

valdagsarvodet.  
• Arvodet för ordförande i valdistrikt höjs från 3,9 procent till 8,0 procent 

av riksdagsarvodet (från 2 945 kronor år 2024 till cirka 6 400 kronor år 
2026 beroende på hur riksdagsarvodet justeras). 

• Arvodet för vice ordförande höjs från 3,7 procent till 7,0 procent av 
riksdagsarvodet (från 2 794 kronor år 2024 till cirka 5 600 kronor år 
2026) 

• Arvodet för röstmottagare höjs från 3,2 procent till 4,5 procent av 
riksdagsarvodet (från 2 416 kronor år 2024 till cirka 3 600 kronor år 
2026) 

• Timersättningen för övriga valuppdrag (förtidsröstning med mera) ligger 
kvar på 0,3 procent av riksdagsarvodet (226,5 kronor år 2024 blir cirka 
240 kronor år 2026). Den gäller för tillfälligt anställda samt för 
kommunanställda som tar valrelaterade uppdrag på helger.  

• Funktionärer i reservpool ersätts med fyra timmars arvode om de 
deltagit i utbildningen men därefter inte kallas in. Om de erbjuds 
uppdrag men tackar nej utgår inget arvode. 
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Genomförande av val är en del av det kommunala uppdraget och all kommu-
nens personal och övriga resurser kan (i dialog mellan valkansliet och 
respektive enhet) tas i anspråk utifrån behov. På vardagar ingår uppgifter 
kopplade till valet i anställningen och arvoderas inte extra. 
 
Förslaget innebär, vid en minskning av antalet valdistrikt till elva och 
utvidgad förtidsröstning, att kostnaden för arvoden till funktionärer i 
förtidsröstningen och på valdagen beräknas öka från cirka 415 000 kronor 
till cirka 550 000 kronor.  
 
Nya arvoden för valfunktionärer i Ljusdals kommun 

  
Höjd  
%-sats 

Arvode 
2026 Antal 

Kostnad 
2026 

Ordf 
valdistrikt 8,00% 6400 11 70400 
Vice ordf 7,00% 5600 14 78400 
Röstmottagare 4,50% 3600 74 266400 
Timarvode 0,30% 240 550 132000 
      99 547200 

 

 
* baserat på antagandet att riksdagsarvodet höjts från 75 500 till 80 000 
kr/mån 2026 (cirka 3 procent/år) 
 

Jämförelse   
Arvode 
2024 Utb Antal 

Kostnad 
2024 

Ordf valdistrikt 3,90% 2945 800 13 48679 
Vice ordf 3,70% 2794 800 13 46716 
Röstmottagare 3,20% 2416 400 74 208384 
Timarvode 0,30% 226,5 400 476 111814 
        100 415592 

Beslutsunderlag 

Valnämndens protokoll 6 december 2024, § 25 
Tjänsteskrivelse till valnämnden 18 december 2024 
Bilaga: Omvärldsbevakning 18 december 2024 

Yrkanden 

Jonas Rask Samuelsson (C): bifall till kommunledningskontorets förslag.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 6 Dnr KS-00437/2024  

Översyn av kommunens indelning i valdistrikt inför 
valen 2026 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Förslag till ny indelning i valdistrikt inför valen 2026 fastställs, med 

innebörden att dagens 13 valdistrikt blir 11.  
 
2. Det nya valdistrikt som bildas av Los-Hamra och Korskrogen-Kårböle 

får namnet Korskrogen-Los. 
 
3. Det nya valdistrikt som bildas av Ramsjö-Hennan och Tallåsen får 

namnet Tallåsen-Ramsjö. 
 
4. Gränserna mellan valdistrikten justeras för att bättre överensstämma 

med naturliga topografiska gränser.    

Sammanfattning av ärendet 

Enligt vallagen ska ett valdistrikt omfatta mellan 1 000 och 2 000 
röstberättigade, om det inte finns särskilda skäl för annat. Ett valdistrikt får 
omfatta färre än 300 röstberättigade endast om det finns synnerliga skäl. 
Valdistriktens utformning fastställs av länsstyrelsen inför varje val, efter 
förslag från kommunfullmäktige. 
 
Dialog med länsstyrelsen har hållits och resulterat i ett förslag till ny 
indelning, där valdistrikten Los-Hamra och Korskrogen-Kårböle slås 
samman till ett nytt distrikt, och valdistrikten Ramsjö-Hennan och Tallåsen 
slås samman till ett nytt distrikt. 
 
För samtliga övriga distrikt sker gränsjusteringar för att bättre följa vallagens 
riktlinjer om att gränserna ska följa naturliga topografiska landmärken.   

Beslutsunderlag 

Valnämndens protokoll 6 december 2024, § 26 
Tjänsteskrivelse till valnämnden 18 december 2024 
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Bilaga: Nya valdistrikt 2026 18 december 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till valnämndens 
förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 7 Dnr KS-00429/2024  

Digitalisering med Sundsvalls och Ånge kommuner - 
Avsiktsförklaring 

Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Ljusdals kommun ställer sig bakom föreslagen avsiktsförklaring. 
 
2. Kommunstyrelsens ordförande och kommundirektören uppdras skriva 

under avsiktsförklaringen. 
 
3. Övriga berörda parter ska informeras om Ljusdals kommuns beslut. 
 
4. Kommundirektören uppdras att informera kommunstyrelsen löpande om 

det fortsatta arbetet avseende kommunal samverkan inom IT-området 
samt digital transformation. 

          
Jonas Rask Samuelsson (C) deltar inte i beslutet.  

Sammanfattning av ärendet 

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 9 januari 2025 deltog  
Marcus Matteby, IT-direktör i Sundsvalls kommun samt Lena Högback, 
kommundirektör i Hudiksvalls kommun. 
 
Marcus Matteby informerade om Sundsvalls samarbete med Ånge kommun 
inom digital transformation och beskrev varför det är viktigt att det offent-
liga Sverige samarbetar inom digital utveckling och fördelarna för alla parter 
när vi hjälps åt att utveckla våra kommunala verksamheter med hjälp av 
olika digitala verktyg.  
 
För en kommun som Ljusdal, med våra styrkor och svagheter, skulle 
vinsterna vara stora av att tillsammans med andra kommuner både säker-
ställa kvalitet inom nätverksdrift och IT-drift men även inom digitalisering. 
Vi saknar både resurser och kompetens att själva klara de stora utmaningar 
vi står inför och förmåga att ställa om och ta tillvara på de möjligheter som 
digital transformation innebär. 
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Med föreslagen avsiktsförklaring vill deltagande parter genomföra ett 
utvecklingsprojekt för att skapa en kollektiv digital transformation som 
kompletterar parternas styrkor, är grundad i gemensamma värderingar och 
har en jämbördig styrning. 
 
Parternas avsikt är att gemensamt och efter bästa förmåga sträva efter att 
realisera projektet vilket innebär att erforderliga resurser tillsätts samt att en 
generellt öppen attityd eftersträvas. Parterna ska hålla varandra underrättade 
om viktiga händelser och ha löpande möten på både operativ och strategisk 
nivå för att diskutera projektets framdrift. 
 
Genom att Ljusdals kommun skriver under denna avsiktsförklaring anses 
kommunen inte belastas av några rättigheter eller skyldigheter utan avsikts-
förklaringen ska endast betraktas som ett uttryck för parternas uppriktiga 
avsikter. Parts bristande uppfyllande av sina avsikter ska inte berättiga den 
andra parten till skadestånd, ersättning för kostnad eller utlägg eller liknande. 
 
Kommundirektören finner stora fördelar av att driva denna typ av utveckling 
gemensamt med andra kommuner. Både Ljusdals kommun och hela den 
offentliga sektorn befinner sig i början av en stor utvecklingsresa. Många av 
de frågor som ställs har vi inte svar på idag men genom detta projekt hoppas 
vi identifiera både goda lösningar hos andra som skulle fungera bra hos oss, 
vi kan lära av andra, vi kan komplettera varandra, Ljusdal kan bidra med 
sina styrkor och hjälpa våra grannkommuner och vi får också möjlighet att 
identifiera förbättringsområden inom vår egen nätverksdrift, IT-drift samt 
utveckla vår cybersäkerhet. Ett agilt förhållningssätt där vi med öppen attityd 
vågar tänka nytt är en viktig förutsättning för att nå framgång. 
 
Då kommunerna i Norra Hälsingland redan utreder samverkan inom IT-drift 
finns fördelar i att vi gemensamt deltar i föreslaget utvecklingsprojekt och 
kommundirektören föreslår således att Ljusdals kommun ställer sig bakom 
avsiktsförklaringen avseende kollektiv digital transformation.  

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 14 januari 2025 
Avsiktsförklaring 14 januari 2025 

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD) och Pernilla Färlin (M): bifall till kommun-
direktörens förslag. 
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Lena Svahn (S): ärendet återremitteras i avvaktan på att vårt eget arbete har 
startat upp mot antagen digitaliseringsstrategi samt att vi kommit vidare i 
konkretisering av IT Nords samverkan inom IT-området.  
 
Henrik Karlström (SD): avslag till Lena Svahns yrkande. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 
yrkande om återremiss och finner att arbetsutskottet avslår detta. 
 
Ordföranden ställer vidare proposition om bifall eller avslag till  
Henrik Karlströms och hennes eget bifallsyrkande och finner att 
arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 8 Dnr KS-00275/2020  

Suicidprevention riktlinjer 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Riktlinjer för suicidprevention antas. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen föreslås anta riktlinjer för suicidprevention, som är 
utformade för att systematisera och stärka kommunens arbete inom detta 
område. Riktlinjerna baseras på nationella och regionala mål samt en 
kartläggning av lokala behov. De syftar till att minska suicidrisk, öka 
kunskap om psykisk hälsa och minska stigma genom utbildningar, 
stödprogram och krisplaner. 
 
• Genomföra utbildningar i Första Hjälpen till Psykisk Hälsa (MHFA) för 

personal inom olika sektorer. 
• Riktade insatser för barn och unga, inklusive program som Youth Aware 

of Mental Health (YAM). 
• Utveckla samarbete mellan aktörer som skola, socialtjänst och vårdnads-

havare för att tidigt identifiera och stötta riskgrupper. 
 
Riktlinjerna kopplas till Agenda 2030, med särskild hänsyn till mål 3 (God 
hälsa och välbefinnande), mål 10 (Minskad ojämlikhet), och mål 4 (God 
utbildning för alla). Regelbunden uppföljning och samordning mellan 
sektorer är planerad. 
 
Kostnader för utbildning och implementering av krisplaner hanteras inom 
respektive sektors ordinarie budget, medan viss extern finansiering kan sökas 
för riktade insatser. 

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 7 januari 2025 
Remissyttranden från nämnderna 
Förslag riktlinje Suicidprevention 23 juli 2024 
Bilagor 
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Kommunstyrelsens protokoll 7 april 2022, § 57 Suicidprevention 
handlingsplan 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunlednings-
kontorets förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 9 Dnr KS-00024/2025  

Frågor kring budgetprocessen 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Frågeställningen tas upp på beredningen.  

Sammanfattning av ärendet 

Lena Svahn (S) har frågor om budgetprocessen: 
 
Hur kommer budgetprocessen att se ut? 
När kommer beslut om budgetdirektiven att fattas? 
Kommer det att bli någon budgetdialog i år?  
 
Ordförande Pernilla Färlin (M) föreslår att frågan ska diskuteras på 
kommunstyrelsens beredning och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Kommunstyrelsens beredning 
Akt 
 
 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-01-21
(Signerat, SHA-256 E44B1F69D39B97F26E162A69B16D462F6F7B22C7FEFBB5B81E08640AA7504D9F)

Sida 23 av 24



Signering

Följande parter har signerat detta dokument

Ulrica Swärd BütikoferNamn: 
2025-01-23 07:36Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
E44B1F69D39B97F26E162A69B16D462F6F7B22C7FEFBB5B81E08640AA7504D9F

PERNILLA FÄRLINNamn: 
2025-01-23 07:37Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
E44B1F69D39B97F26E162A69B16D462F6F7B22C7FEFBB5B81E08640AA7504D9F

Lena SvahnNamn: 
2025-01-23 08:28Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
E44B1F69D39B97F26E162A69B16D462F6F7B22C7FEFBB5B81E08640AA7504D9F

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-01-21
(Signerat, SHA-256 E44B1F69D39B97F26E162A69B16D462F6F7B22C7FEFBB5B81E08640AA7504D9F)

Sida 24 av 24


	Ansökan från Järvsö IK om ekonomiskt stöd för att säkerställa verksamheten i Järvsö Industriplast Arena och möta kommunens behov av idrotts- och fritidsaktiviteter
	Detaljplan för Ljusdal Stene 6:24 i Järvsö - avslut av detaljplan
	Indexuppräkning av taxa för verksamhet enligt plan- och bygglagen avseende år 2025
	Information gällande Östernäs
	Arvode till röstmottagare under allmänna val
	Översyn av kommunens indelning i valdistrikt inför valen 2026
	Digitalisering med Sundsvalls och Ånge kommuner - Avsiktsförklaring
	Suicidprevention riktlinjer
	Frågor kring budgetprocessen
	Signering




 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
1(23) 


Datum 
2025-01-21 


 
 


  
 


Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


Plats och tid Enåsenrummet, tisdagen 21 januari 2025 klockan 08:30-12:00 


Beslutande Ledamöter 
Pernilla Färlin (M), ordförande 
Henrik Karlström (SD), 1:e vice ordförande 
Jonny Mill (LB) 
Lena Svahn (S) 
Jonas Rask Samuelsson (C) 
 


Övriga deltagande Mikael Björk, kommundirektör 
Lasse Söderlund, Järvsö IK, § 1 
Ronney Olsson, Järvsö IK, § 1 
Fredrik Wallby, planarkitekt, § 2 
Catarina Wikström, markhandläggare, § 3 
Anders Beigler, tillväxtchef, § 4 
Anna Liw, exploateringsingenjör, § 4 
Karin Höglund, administrativ chef, § 5-6 
Malin Fundin, enhetschef strategisk och hållbar utveckling, § 8  
Ulrica Swärd Bütikofer, nämndsekreterare 
 


Utses att justera Lena Svahn 


Justeringens plats och tid Digital justering, 2025-01-23 
 
Underskrifter 
 Sekreterare 


  
Paragrafer § 1-9 


 Ulrica Swärd Bütikofer   


 Ordförande 
   


 Pernilla Färlin   


 Justerare 
   


 Lena Svahn   
 
 
 
  







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
2(23) 


Datum 
2025-01-21 


 
 


  
 


Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


 
ANSLAGSBEVIS 
 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 


Forum Kommunstyrelsens arbetsutskott 


Sammanträdesdatum 2025-01-21 


Datum för anslags uppsättande 2025-01-23 


Datum för anslags nedtagande 2025-02-14 


Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 


Underskrift 
  


 Ulrica Swärd Bütikofer  







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
3(23) 


Datum 
2025-01-21 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


INNEHÅLLSFÖRTECKNING 
§ 1 Dnr KS-00421/2024 


Ansökan från Järvsö IK om ekonomiskt stöd för att säkerställa 
verksamheten i Järvsö Industriplast Arena och möta kommunens 
behov av idrotts- och fritidsaktiviteter ................................................. 4 


§ 2 Dnr KS-00021/2023 
Detaljplan för Ljusdal Stene 6:24 i Järvsö - avslut av detaljplan ......... 6 


§ 3 Dnr KS-00001/2025 
Indexuppräkning av taxa för verksamhet enligt plan- och bygglagen 
avseende år 2025 .............................................................................. 7 


§ 4 Dnr KS-00356/2024 
Information gällande Östernäs ........................................................... 9 


§ 5 Dnr KS-00436/2024 
Arvode till röstmottagare under allmänna val ................................... 11 


§ 6 Dnr KS-00437/2024 
Översyn av kommunens indelning i valdistrikt inför valen 2026 ........ 16 


§ 7 Dnr KS-00429/2024 
Digitalisering med Sundsvalls och Ånge kommuner - 
Avsiktsförklaring ............................................................................... 18 


§ 8 Dnr KS-00275/2020 
Suicidprevention riktlinjer ................................................................. 21 


§ 9 Dnr KS-00024/2025 
Frågor kring budgetprocessen ......................................................... 23 







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
4(23) 


Datum 
2025-01-21 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


§ 1 Dnr KS-00421/2024  


Ansökan från Järvsö IK om ekonomiskt stöd för att 
säkerställa verksamheten i Järvsö Industriplast Arena 
och möta kommunens behov av idrotts- och 
fritidsaktiviteter 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet.  


Sammanfattning av ärendet 


Järvsö IK har inkommit med ansökan om ekonomiskt stöd för att säkerställa 
fortsatt drift av verksamheten i Järvsö Industriplast Arena. 
 
Föreningen skriver att de står inför en akut ekonomisk utmaning och behöver 
kommunens stöd och att det handlar om cirka 1,5 miljoner kronor. 
 
Lasse Söderlund och Ronney Olsson från Järvsö IK deltar på dagens 
sammanträde och de informerar om föreningens verksamhet: 
 
• Föreningen har 305 medlemmar varav 200 spelare. Man har 10 lag från 


ungdomslag, herrlag, damlag samt rekreationslag. 42 tränare finns i 
verksamheten. 


 
• Järvsö IK äger 100 procent av Järvsö Arena AB. 
 
• Man har ett kommunalt lån på 3 905 000 som förfaller under 2026. 
 
• Driftskostnader ligger på cirka 1,5 miljoner kronor. 
 
• Hyran till hallbolaget 100 000 kronor per månad. 
 
• Järvsö Hockey Camp som arrangeras varje sommar ger ett plus på cirka 


100 000 kronor. Hallen hyrs också ut till andra föreningar. 
 
• Föreningen investerar just nu i energiprojekt: jordvärme samt 


ledbelysning. 
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• Järvsö IK spelar en viktig roll i lokalsamhället och man bidrar till 
folkhälsa, sammanhållning och kommunens effektivitet. 


 
Totala intäkter:  2 493 658 kronor (2023/2024) (500 000 går till 
  ungdomsverksamheten).  
Kommunala bidrag:  27,4 procent. 
Sponsringsintäkter:  21,6 procent. 
 
Totala utgifter:  2 467 271 (2023/2024). 
Planhyra Järvsö AB:  51,9 procent drift. 
 
Förslag från Järvsö IK: ökat bidrag till 1,5 miljoner kronor. 
Hjälp med vaktmästartjänster. 
 
Fördelar för Ljusdals kommun: 
• Stärkt lokalt engagemang. 
• Ökad attraktionskraft genom idrottsturism. 
• Förbättrade möjligheter för ungdomar och familjer. 


Beslutsunderlag 


Ansökan från Järvsö IK 9 december 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Akt 
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§ 2 Dnr KS-00021/2023  


Detaljplan för Ljusdal Stene 6:24 i Järvsö - avslut av 
detaljplan 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Detaljplan för Stene 6:24 med flera ”Kulthammar” avslutas.          


Sammanfattning av ärendet 


Beslut om positivt planbesked för planläggning av Stene 6:24 med flera 
”Kulthammar” fattades av samhällsservicenämnden 15 mars 2022, § 47. 
Delegationsbeslut om planuppdrag fattades 14 mars 2023 av Näringsliv- och 
exploateringschef i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning 
punkt P3.4. Ett vilandebeslut fattades 3 december 2023 i enlighet med 
kommunstyrelsens antagna prioriteringslista (KS 15 mars 2023, § 51). 
Exploatören för detaljplanen ombads inkomma med erforderliga utredningar 
senast 2 januari 2025. Då inga utredningar inkommit inom föreskriven tid 
föreslår Näringsliv och Tillväxt att ärendet avslutas.             


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 7 januari 2025 
Samhällsservicenämndens protokoll 15 mars 2022, § 47 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Näringsliv & 
Tillväxts förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Näringsliv & Tillväxt 
Akt 
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§ 3 Dnr KS-00001/2025  


Indexuppräkning av taxa för verksamhet enligt plan- 
och bygglagen avseende år 2025 


Arbetsutskottets förslag 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Timtaxan som utgår enligt av kommunfullmäktige antagna taxor för 


verksamhet enligt plan- och bygglagen för plan-, kart- och mätverk-
samhet höjs. Den nya timavgiften avrundas till närmsta heltal och blir 
1 294 kronor.           


Sammanfattning av ärendet 


Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt plan- och bygglagen beslutades 
i kommunfullmäktige 30 september 2024, § 79.  Kommunfullmäktige har 
genom dessa taxebestämmelser delegerat till kommunstyrelsen att varje år 
besluta om uppräkning av timavgifter och fasta avgifter med den procentsats 
för prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som publiceras på Sveriges 
kommuner och regioners (SKR:s) webbplats för oktober månad året före 
avgiftsåret.  
  
PKV används av kommunerna som underlag vid beräkning av 
kostnadsutvecklingen för fasta löner och priser. Genom att övervaka 
förändringar i PKV kan kommunerna få insikt i hur kostnaderna för olika 
varor och tjänster inom den kommunala verksamheten förändras över tid. 
Detta underlättar för kommunen att anpassa sina avgifter och priser i takt 
med generella prisutvecklingen och därmed upprätthålla ekonomisk 
stabilitet.  
 
Prisindex för kommunal verksamhet för oktober 2024 uppgår till 4,6 procent. 
För att kompensera för de ökade kostnaderna föreslås att timavgiften för 
2025 ska uppräknas med samma procentsats vilket motsvarar en  timavgift, 
för verksamhet enligt plan- och bygglagen på 1 294 kronor. Timavgiften för 
samma verksamheter under 2024 var 1 237 kronor. 
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Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 20 januari 2025 
Indexuppräknad taxa 20 januari 2025 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Näringsliv & 
Tillväxts förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 4 Dnr KS-00356/2024  


Information gällande Östernäs 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet.  


Sammanfattning av ärendet 


Tillväxtchef Anders Beigler och exploateringsingenjör Anna Liw informerar 
om Östernäs. 
 
Nuläge: 
• Förhandling av markanvisningsavtal. 
• Diskussion med Ljusdalshem. 
• Pågående projektering av allmän platsmark. 
• Ledningssamordning med Ljusdal Energi. 
 
Föroreningar 
• Möte med länsstyrelsen. 
• Ej utförd sanering på östra sidan - behöver uppfylla MKM (mindre 


känslig markanvändning). 
• Anmälan till länsstyrelsen. 
• Provtagning. 
• Markarbeten, deponi. 
• Slutrapport. 


• Miljökonsult. 
• Miljöentreprenör. 
 
Önskan om markexploateringsprojekt 
• Helhetsgrepp om fortsatt utveckling. 
• Kostnader och intäkter över tid. 
• Framdrift, uppföljning, kostnadskontroll: 


• Exploateringskalkyl. 
• Projektplan. 


• Saneringen hanteras inom kommande markarbeten. 
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att ärende om 
exploateringsprojekt kan tas upp på kommunstyrelsen 6 februari 2025 och 
finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Kommunstyrelsen  
Akt 
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§ 5 Dnr KS-00436/2024  


Arvode till röstmottagare under allmänna val 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Arvodet för ordförande i valdistrikt höjs till 8,0 procent av 


riksdagsarvodet. 
 
2. Arvodet för vice ordförande höjs till 7,0 procent av riksdagsarvodet. 
 
3. Arvodet för röstmottagare höjs till 4,5 procent av riksdagsarvodet. 
 
4. Timarvodet för röstmottagare i förtidsröstningen är oförändrat 0,3 


procent av riksdagsarvodet. 
 
5. Utbildningsarvodet tas bort.      


Sammanfattning av ärendet 


Valkansliet har fått i uppdrag av valnämnden att göra en översyn av 
arvodesnivåerna med innebörden att arvodena höjs. Kommunfullmäktige har 
också antagit en motion om en översyn (KS 93/2024 Motion från Solange 
Nordh (C) om höjd ersättning till valarbetare). 
 
Valkansliet har av valnämnden i januari 2024 fått i uppdrag att utreda och 
föreslå nya arvodesnivåer för valförrättare. Kommunfullmäktige har i 
oktober 2024 bifallit en motion från centerpartiet såtillvida att arvodeser-
sättningarna ses över. Behandlingen av motionen får tolkas som att fullmäk-
tige är berett att besluta om en höjning av arvodena, men inte vill att nivån 
enligt motionens förslag ska kopplas till Gävle kommuns arvoden. 
 
Arvodets storlek har viss betydelse för möjligheten att rekrytera nya 
valfunktionärer. I den enkät som skickats ut till valfunktionärerna efter de 
senaste valen var ersättningens storlek den fråga som avvek tydligast från 
andra, med lägre nöjdhet än övriga frågor. Samtidigt bekräftar många av 
svaren att arvodets storlek inte är avgörande för att man deltar, då man ser 
det som en viktig och rolig samhällsuppgift. Många av våra valfunktionärer 
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är äldre och det finns ett klart behov av att föryngra gruppen. Då är det 
viktigt att ersättningen upplevs som rimlig och rättvis. 
 
Vallokalen är på valdagen öppen 12 timmar, vid EU-val 13 timmar. Under 
denna tid måste alltid minst tre röstmottagare, varav en ordförande eller vice 
ordförande, vara på plats. Därefter vidtar rösträkningen, som tar ytterligare 
några timmar, samt för ordförandena transport av rösterna till valnattsmot-
tagningen. Detta leder till långa arbetsdagar, och hög sårbarhet för sena 
återbud. I synnerhet kan sena förhinder från en ordförande leda till att vi inte 
uppfyller vallagens krav. 
 
Ljusdals kommun har hittills tillämpat följande arvoden, baserat på 
riksdagsarvodet: 
Ordförande i valdistrikt 3,9 % 2940 kronor (2024) 
Vice ordförande 3,7 % 2794 kronor 
Röstmottagare 3,2 % 2416 kronor 
 
Till detta kommer utbildningsarvoden på 400 kronor per tillfälle samt 
reseersättningar. 
 
Valkansliet har jämfört våra arvoden med ett antal andra kommuner och 
funnit att det varierar stort men att vi ligger relativt lågt. Jämförelser är dock 
något svåröverskådliga då villkoren skiljer sig åt till exempel när det gäller 
extra ersättningar utöver grundarvodet (utbildning, extratimmar, resor med 
mera). Somliga kommuner utser också ”kövärdar” med lägre arvode och 
reserver som får en jourersättning. I en bilaga finns några exempel på andra 
kommuners arvoden för valförrättare. 
 
Kopplingen till riksdagsarvodet är ett enkelt sätt att säkerställa att arvodena 
räknas upp med inflationen och bör därför bevaras. Då utbildningen är 
obligatorisk för att delta kan dock utbildningsarvodet lika gärna ingå i 
grundarvodet, vilket förenklar administrationen.  
 
Inför EU-valet beslutade kommundirektören på valkansliets förslag att 
kommunanställda som tjänstgör på valdagen utöver grundarvodet 
kompenseras med en extra ledig dag (två dagar för ordförandeuppdrag). 
Beslutet möjliggjorde ett välkommet tillskott av nya valfunktionärer med 
god administrativ rutin. Detta beslut belastar inte valnämndens budget utan 
innebär att kostnaden bärs av övriga förvaltningar i form av ett bortfall av 
arbetstid. För kommunanställda innebär det i praktiken en rejäl höjning av 
ersättningen, även om den fortfarande är långt under lönen vid beordrad 
övertid en helgdag. Tjänstgöring på valdagen är därmed fortfarande ett extra 
åtagande som bygger på frivillighet, även för kommunanställda. Beslutet 







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
13(23) 


Datum 
2025-01-21 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


tydliggör ändå att genomförandet av allmänna val inte är en fråga bara för en 
enskild avdelning, utan bör betraktas som en del av det samlade kommunala 
uppdraget. 
 
Tidigare har vi förordnat åtta personer per valdistrikt, ibland sex vid de 
minsta distrikten. Därutöver har vi behövt rekrytera och utbilda reserver för 
att hantera sena återbud. Inför valet 2026 föreslås en minskning av antalet 
valdistrikt från 13 till 11. Valkansliet föreslår att alla distrikt bemannas med 
nio personer. Det minskar sårbarheten betydligt. Vid EU-val kan det räcka 
att förordna åtta funktionärer per distrikt, då det är mindre komplicerat. 
Kostnaden blir då också något lägre vid EU-val. 
 
En bemanning med nio funktionärer enligt förslaget bedöms innebära att 
kövärdar och reserver i de flesta fall inte behövs, då sent uppkomna luckor 
istället kan hanteras genom omdisponeringar bland de som redan förordnats. 
Genom att förordna tre extra vice ordförande skapar vi också beredskap att 
lösa frånfällen även i ordförandekretsen. 
 
Nedläggningen av valdistrikten Los och Ramsjö behöver kompenseras med 
förtidsröstning på dessa orter under valdagen samt med utökad service med 
ambulerande förtidsröstning ”bokbussröstning”, vilket innebär något fler 
timarvoden 2026 jämfört med 2024. 
 
Utifrån ovanstående resonemang föreslås: 
• Det särskilda utbildningsarvodet tas bort och integreras i 


valdagsarvodet.  
• Arvodet för ordförande i valdistrikt höjs från 3,9 procent till 8,0 procent 


av riksdagsarvodet (från 2 945 kronor år 2024 till cirka 6 400 kronor år 
2026 beroende på hur riksdagsarvodet justeras). 


• Arvodet för vice ordförande höjs från 3,7 procent till 7,0 procent av 
riksdagsarvodet (från 2 794 kronor år 2024 till cirka 5 600 kronor år 
2026) 


• Arvodet för röstmottagare höjs från 3,2 procent till 4,5 procent av 
riksdagsarvodet (från 2 416 kronor år 2024 till cirka 3 600 kronor år 
2026) 


• Timersättningen för övriga valuppdrag (förtidsröstning med mera) ligger 
kvar på 0,3 procent av riksdagsarvodet (226,5 kronor år 2024 blir cirka 
240 kronor år 2026). Den gäller för tillfälligt anställda samt för 
kommunanställda som tar valrelaterade uppdrag på helger.  


• Funktionärer i reservpool ersätts med fyra timmars arvode om de 
deltagit i utbildningen men därefter inte kallas in. Om de erbjuds 
uppdrag men tackar nej utgår inget arvode. 
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Genomförande av val är en del av det kommunala uppdraget och all kommu-
nens personal och övriga resurser kan (i dialog mellan valkansliet och 
respektive enhet) tas i anspråk utifrån behov. På vardagar ingår uppgifter 
kopplade till valet i anställningen och arvoderas inte extra. 
 
Förslaget innebär, vid en minskning av antalet valdistrikt till elva och 
utvidgad förtidsröstning, att kostnaden för arvoden till funktionärer i 
förtidsröstningen och på valdagen beräknas öka från cirka 415 000 kronor 
till cirka 550 000 kronor.  
 
Nya arvoden för valfunktionärer i Ljusdals kommun 


  
Höjd  
%-sats 


Arvode 
2026 Antal 


Kostnad 
2026 


Ordf 
valdistrikt 8,00% 6400 11 70400 
Vice ordf 7,00% 5600 14 78400 
Röstmottagare 4,50% 3600 74 266400 
Timarvode 0,30% 240 550 132000 
      99 547200 


 


 
* baserat på antagandet att riksdagsarvodet höjts från 75 500 till 80 000 
kr/mån 2026 (cirka 3 procent/år) 
 


Jämförelse   
Arvode 
2024 Utb Antal 


Kostnad 
2024 


Ordf valdistrikt 3,90% 2945 800 13 48679 
Vice ordf 3,70% 2794 800 13 46716 
Röstmottagare 3,20% 2416 400 74 208384 
Timarvode 0,30% 226,5 400 476 111814 
        100 415592 


Beslutsunderlag 


Valnämndens protokoll 6 december 2024, § 25 
Tjänsteskrivelse till valnämnden 18 december 2024 
Bilaga: Omvärldsbevakning 18 december 2024 


Yrkanden 


Jonas Rask Samuelsson (C): bifall till kommunledningskontorets förslag.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 6 Dnr KS-00437/2024  


Översyn av kommunens indelning i valdistrikt inför 
valen 2026 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Förslag till ny indelning i valdistrikt inför valen 2026 fastställs, med 


innebörden att dagens 13 valdistrikt blir 11.  
 
2. Det nya valdistrikt som bildas av Los-Hamra och Korskrogen-Kårböle 


får namnet Korskrogen-Los. 
 
3. Det nya valdistrikt som bildas av Ramsjö-Hennan och Tallåsen får 


namnet Tallåsen-Ramsjö. 
 
4. Gränserna mellan valdistrikten justeras för att bättre överensstämma 


med naturliga topografiska gränser.    


Sammanfattning av ärendet 


Enligt vallagen ska ett valdistrikt omfatta mellan 1 000 och 2 000 
röstberättigade, om det inte finns särskilda skäl för annat. Ett valdistrikt får 
omfatta färre än 300 röstberättigade endast om det finns synnerliga skäl. 
Valdistriktens utformning fastställs av länsstyrelsen inför varje val, efter 
förslag från kommunfullmäktige. 
 
Dialog med länsstyrelsen har hållits och resulterat i ett förslag till ny 
indelning, där valdistrikten Los-Hamra och Korskrogen-Kårböle slås 
samman till ett nytt distrikt, och valdistrikten Ramsjö-Hennan och Tallåsen 
slås samman till ett nytt distrikt. 
 
För samtliga övriga distrikt sker gränsjusteringar för att bättre följa vallagens 
riktlinjer om att gränserna ska följa naturliga topografiska landmärken.   


Beslutsunderlag 


Valnämndens protokoll 6 december 2024, § 26 
Tjänsteskrivelse till valnämnden 18 december 2024 
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Bilaga: Nya valdistrikt 2026 18 december 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till valnämndens 
förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 7 Dnr KS-00429/2024  


Digitalisering med Sundsvalls och Ånge kommuner - 
Avsiktsförklaring 


Arbetsutskottets förslag 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Ljusdals kommun ställer sig bakom föreslagen avsiktsförklaring. 
 
2. Kommunstyrelsens ordförande och kommundirektören uppdras skriva 


under avsiktsförklaringen. 
 
3. Övriga berörda parter ska informeras om Ljusdals kommuns beslut. 
 
4. Kommundirektören uppdras att informera kommunstyrelsen löpande om 


det fortsatta arbetet avseende kommunal samverkan inom IT-området 
samt digital transformation. 


          
Jonas Rask Samuelsson (C) deltar inte i beslutet.  


Sammanfattning av ärendet 


Vid kommunstyrelsens sammanträde den 9 januari 2025 deltog  
Marcus Matteby, IT-direktör i Sundsvalls kommun samt Lena Högback, 
kommundirektör i Hudiksvalls kommun. 
 
Marcus Matteby informerade om Sundsvalls samarbete med Ånge kommun 
inom digital transformation och beskrev varför det är viktigt att det offent-
liga Sverige samarbetar inom digital utveckling och fördelarna för alla parter 
när vi hjälps åt att utveckla våra kommunala verksamheter med hjälp av 
olika digitala verktyg.  
 
För en kommun som Ljusdal, med våra styrkor och svagheter, skulle 
vinsterna vara stora av att tillsammans med andra kommuner både säker-
ställa kvalitet inom nätverksdrift och IT-drift men även inom digitalisering. 
Vi saknar både resurser och kompetens att själva klara de stora utmaningar 
vi står inför och förmåga att ställa om och ta tillvara på de möjligheter som 
digital transformation innebär. 
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Med föreslagen avsiktsförklaring vill deltagande parter genomföra ett 
utvecklingsprojekt för att skapa en kollektiv digital transformation som 
kompletterar parternas styrkor, är grundad i gemensamma värderingar och 
har en jämbördig styrning. 
 
Parternas avsikt är att gemensamt och efter bästa förmåga sträva efter att 
realisera projektet vilket innebär att erforderliga resurser tillsätts samt att en 
generellt öppen attityd eftersträvas. Parterna ska hålla varandra underrättade 
om viktiga händelser och ha löpande möten på både operativ och strategisk 
nivå för att diskutera projektets framdrift. 
 
Genom att Ljusdals kommun skriver under denna avsiktsförklaring anses 
kommunen inte belastas av några rättigheter eller skyldigheter utan avsikts-
förklaringen ska endast betraktas som ett uttryck för parternas uppriktiga 
avsikter. Parts bristande uppfyllande av sina avsikter ska inte berättiga den 
andra parten till skadestånd, ersättning för kostnad eller utlägg eller liknande. 
 
Kommundirektören finner stora fördelar av att driva denna typ av utveckling 
gemensamt med andra kommuner. Både Ljusdals kommun och hela den 
offentliga sektorn befinner sig i början av en stor utvecklingsresa. Många av 
de frågor som ställs har vi inte svar på idag men genom detta projekt hoppas 
vi identifiera både goda lösningar hos andra som skulle fungera bra hos oss, 
vi kan lära av andra, vi kan komplettera varandra, Ljusdal kan bidra med 
sina styrkor och hjälpa våra grannkommuner och vi får också möjlighet att 
identifiera förbättringsområden inom vår egen nätverksdrift, IT-drift samt 
utveckla vår cybersäkerhet. Ett agilt förhållningssätt där vi med öppen attityd 
vågar tänka nytt är en viktig förutsättning för att nå framgång. 
 
Då kommunerna i Norra Hälsingland redan utreder samverkan inom IT-drift 
finns fördelar i att vi gemensamt deltar i föreslaget utvecklingsprojekt och 
kommundirektören föreslår således att Ljusdals kommun ställer sig bakom 
avsiktsförklaringen avseende kollektiv digital transformation.  


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 14 januari 2025 
Avsiktsförklaring 14 januari 2025 


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD) och Pernilla Färlin (M): bifall till kommun-
direktörens förslag. 
 







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
20(23) 


Datum 
2025-01-21 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


Lena Svahn (S): ärendet återremitteras i avvaktan på att vårt eget arbete har 
startat upp mot antagen digitaliseringsstrategi samt att vi kommit vidare i 
konkretisering av IT Nords samverkan inom IT-området.  
 
Henrik Karlström (SD): avslag till Lena Svahns yrkande. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 
yrkande om återremiss och finner att arbetsutskottet avslår detta. 
 
Ordföranden ställer vidare proposition om bifall eller avslag till  
Henrik Karlströms och hennes eget bifallsyrkande och finner att 
arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 8 Dnr KS-00275/2020  


Suicidprevention riktlinjer 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Riktlinjer för suicidprevention antas. 


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen föreslås anta riktlinjer för suicidprevention, som är 
utformade för att systematisera och stärka kommunens arbete inom detta 
område. Riktlinjerna baseras på nationella och regionala mål samt en 
kartläggning av lokala behov. De syftar till att minska suicidrisk, öka 
kunskap om psykisk hälsa och minska stigma genom utbildningar, 
stödprogram och krisplaner. 
 
• Genomföra utbildningar i Första Hjälpen till Psykisk Hälsa (MHFA) för 


personal inom olika sektorer. 
• Riktade insatser för barn och unga, inklusive program som Youth Aware 


of Mental Health (YAM). 
• Utveckla samarbete mellan aktörer som skola, socialtjänst och vårdnads-


havare för att tidigt identifiera och stötta riskgrupper. 
 
Riktlinjerna kopplas till Agenda 2030, med särskild hänsyn till mål 3 (God 
hälsa och välbefinnande), mål 10 (Minskad ojämlikhet), och mål 4 (God 
utbildning för alla). Regelbunden uppföljning och samordning mellan 
sektorer är planerad. 
 
Kostnader för utbildning och implementering av krisplaner hanteras inom 
respektive sektors ordinarie budget, medan viss extern finansiering kan sökas 
för riktade insatser. 


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 7 januari 2025 
Remissyttranden från nämnderna 
Förslag riktlinje Suicidprevention 23 juli 2024 
Bilagor 
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Kommunstyrelsens protokoll 7 april 2022, § 57 Suicidprevention 
handlingsplan 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunlednings-
kontorets förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 9 Dnr KS-00024/2025  


Frågor kring budgetprocessen 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Frågeställningen tas upp på beredningen.  


Sammanfattning av ärendet 


Lena Svahn (S) har frågor om budgetprocessen: 
 
Hur kommer budgetprocessen att se ut? 
När kommer beslut om budgetdirektiven att fattas? 
Kommer det att bli någon budgetdialog i år?  
 
Ordförande Pernilla Färlin (M) föreslår att frågan ska diskuteras på 
kommunstyrelsens beredning och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Kommunstyrelsens beredning 
Akt 
 
 





		Ansökan från Järvsö IK om ekonomiskt stöd för att säkerställa verksamheten i Järvsö Industriplast Arena och möta kommunens behov av idrotts- och fritidsaktiviteter

		Arbetsutskottet beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Propositionsordning



		Detaljplan för Ljusdal Stene 6:24 i Järvsö - avslut av detaljplan

		Arbetsutskottet beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Propositionsordning



		Indexuppräkning av taxa för verksamhet enligt plan- och bygglagen avseende år 2025

		Arbetsutskottets förslag

		Kommunstyrelsen beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Propositionsordning



		Information gällande Östernäs

		Arbetsutskottet beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Propositionsordning



		Arvode till röstmottagare under allmänna val

		Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

		Kommunfullmäktige beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Yrkanden

		Propositionsordning



		Översyn av kommunens indelning i valdistrikt inför valen 2026

		Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

		Kommunfullmäktige beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Propositionsordning



		Digitalisering med Sundsvalls och Ånge kommuner - Avsiktsförklaring

		Arbetsutskottets förslag

		Kommunstyrelsen beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Yrkanden

		Propositionsordning



		Suicidprevention riktlinjer

		Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

		Kommunfullmäktige beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Propositionsordning



		Frågor kring budgetprocessen

		Arbetsutskottet beslutar

		Sammanfattning av ärendet





